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Styrelsen för Järla Orientering och Skidor lämnar inför årsmötet den 12 mars 2023 följande 
beskrivning av verksamhetsåret 2022. 
 

 
 
 
Äntligen! kan vi säga när vi summerar 2022. Äntligen kunde vi stegvis återgå till det normala 
när det gäller såväl gemenskapen i klubben, med Järlagården som centrum, och äntligen 
kunde vi genomföra våra planerade arrangemang, till största delen utan restriktioner. Året 
bjöd dessutom på en tävlingssäsong med de flesta inslag vi kommit att vänja oss vid,  från 
Måsenstafetten till Höstlunken. Såväl ungdomar och juniorer som seniorer och bredd har 
kämpat och resultaten har låtit tala för sig – internationellt, nationellt och på distriktsnivå. 
Arbetet med att renovera Järlagården har fortsatt, detta år med nya vitvaror i köket och 
fasadrenovering. Friska Nacka har haft ytterligare en bra säsong och Sicklaloppet börjar 
komma i form igen. 
 

 

Tävlingsresultat 

SM 

SM inbringade även i år ett antal SM-medaljer till Järlalöpare.  
Under våren tog Jens Rönnols silver i H21 på både Natt-SM och knockoutsprint-SM. På 
knockouten tog även Karolin Ohlsson hem ett brons. 
 
Glädjande nog hade vi även framgångar på Ungdoms-SM där Märta Ahlquist tog silver på 
långdistansen i D15 på USM på Gålö. Även Gustav Netz sprang hem en topp10-placering i 
sprinten. 
 



Löpare Klass Lång Medel Knockout Sprint Natt Ultra 

Karolin Ohlsson D21 7 5 3 9 6  

Ausrine Kutkaite D21  32 18 16   

Filipa Rodrigues D21 35  Felst. kval 
Felst. 
kval 

  

Elsa Jansson D21  B-final  38   

Petrina Costermans D21  B-final     

Jens Rönnols H21 Ej kval. Utgått 2 14 2 7 

Erik Berzell H21  35  18 Utgått  

Jason Krogh-Pedersen H21     Utgått  

Märta Ahlquist D15 3   18   

Gustav Netz H15 13   8   

Jerker Ruthström H15 87   97   

Hilma Löfgren D16 31   40   

 
Sprintstafettlaget med Ausrine Kutkaite-Erik Berzell-Anastasia Denisova-Jens Rönnols blev 
tyvärr diskade efter att ha missförstått snitslingen i samband med arenapassage. Ett öde 
som drabbade många lag.  
På SM-stafetten kom D21-laget med Petrina Costermans-Ausrine Kutkaite-Karolin Ohlsson 
på en fjärdeplats efter att ha varit med i medaljfighten ända in på mållinjen.  H21-laget med 
Erik Berzell-Mathias Hall-Jens Rönnols blev 33:a efter stora skade- och sjukdomsproblem. 
 

https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=27786&eventRaceId=28986&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=27787&eventRaceId=28988&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36886&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36885&eventRaceId=38308&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=27704&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=38185&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25150&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25149&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25150&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25149&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25150&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25149&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25150&groupBy=EventClass
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=25149&groupBy=EventClass
http://eventor.orientering.se/Documents/Event/23532/1/Slutresultat


 

Internationella resultat 
Årets stora internationella framgång skedde på World Games i Birmingham, Alabama, USA 
där Karolin Ohlsson var uttagen som en av två svenska damer.  
I den starka hettan sprang hon in som tvåa på medeldistansen, endast slagen av 
schweiziskan Simona Aebersold. Det var Karros första individuella internationella medalj i 
karriären.  
 
Säsongen inleddes med en världscupomgång i Borås med tre sprinttävlingar. På den 
individuella sprinten slutade Karro 7:a vilket följdes upp med en femteplats på 
knockoutsprint, 
Helgen avslutades med succé på sprintstafetten där hon sprang sistasträckan i det svenska 
andralaget som tog hem segern.  
I den hårda konkurrensen på damsidan blev hon sedan uttagen till att springa 
knockoutsprinten på sprint-VM i Danmark. Det var hennes 7:e raka mästerskap.  
Tyvärr gick resultaten inte hennes väg där. I kvalet stämplade hon tyvärr fel. Tack vare ett 
återbud i laget fick hon senare även springa den individuella sprinten. Efter ett par större 
misstag slutade hon där 25:a.  
Under EM i Estland gick det inte alls som planerat. Först åkte hon ut i kvalet till 
medeldistansen innan hon sedan blev diskvalificerad på långdistansen. I stafetten sprang 
hon sedan sistasträckan i det svenska tredjelaget som sprang i mål som 13:e lag. Dock räknas 
enbart det bästa svenska laget.  



Under världscupfinalen i Davos, Schweiz slutade hon 9:a på medeldistans och 13:e på 
långdistans. Hon slutade på 13:e plats i den totala världscupen.  

Jens Rönnols kvalificerade sig till den första världscupomgången som bestod av tre 
sprinttävlingar i Borås under våren. Två veckor innan tävlingarna drabbades han av covid19 
och blev sedan, mot sin vilja bortplockad från truppen. 
Han var sedan reserv på plats till långdistansen under EM i Estland där han fick springa 
stafetten i ett mixlag där han växlade som sexa efter två sträckor. 

Ausrine Kutkaite sprang samtliga tävlingar på både VM, EM och världscupen för det litauiska 
laget. På VM tog hon en 39:e plats på sprinten. På sprintstafetten sprang hon sistasträckan i 
det litauiska laget som slutade på en fin nionde plats.  
På EM slutade hon 11:a i stafetten och 23:a på medeldistansen.  
 

Filipa Rodrigues sprang sprint-VM för det portugisiska laget. Hon slutade 20:e i kvalet på 
sprinten och 21:a i kvalet på knockoutsprinten och tog sig därmed inte till final på någon av 
distanserna. På sprintstafetten slutade laget 20:e efter att Filipa växlat som 17:e på 
startsträckan.  
 
Schweizarna Noah Zbinden och Sofie Bachmann deltog båda på EM i Estland. Tyvärr 
drabbades laget av magsjuka så inga framstående placeringar nåddes.  

Landslag 

Under hösten togs Karolin Ohlsson ut i A-landslaget samt Jens Rönnols och Petrina 
Costermans ut i utvecklingslandslaget inför säsongen 2023.  
 

 
 



Swedish League 

Swedish League arrangerades i år med 11 deltävlingar med en finalhelg i Strängnäs.  
Efter en dramatisk jaktstart vann återigen Karolin Ohlsson totalsegern i D21 efter att ha 
avgjort med en imponerande spurt mot Tove Alexandersson. Det var hennes fjärde raka 
totalseger. I H21 slutade Jens Rönnols 32:a och Erik Berzell 35:a. 

DM 

Under året genomfördes fem DM-tävlingar. Totalt sprang Järlalöparna hem 25 medaljer. 

Lång-DM 

Lång-DM arrangerades av oss på Brevik, Värmdö.  
Järla tog hem tre medaljer, samtliga brons av Erik Berzell (H21), Gustav Netz (H16), Märta 
Ahlquist (D16).  
På grund av att vi själva var arrangörer så tilläts ungdomar samt elitlöpare springa. Totalt 
startade 35 Järlalöpare. 
Till resultaten för lång-DM 

Medel-DM 

Medel-DM arrangerades av Gustavsbergs OK på Brevik, Värmdö som ett samarrangemang 
med vår tävling. 
Segrare från Järla blev David Bejbom (H35), Lena Jansson (D65), Gunilla Kreiss (D60). 
Silverplats togs av Gustav Netz (H16) och bronsmedalj av Erik Berzell (H21). 
Totalt deltog 48 Järlalöpare. 
Till resultaten för medel-DM 

Natt-DM 

Natt-DM arrangerades av Järfälla OK vid Ängsjö Friluftsgård. 
Segrare blev Erik Berzell (H21), silverplats togs av Johanna Sundström (D55) samt 
bronsmedaljer av Gustav Netz (H16) samt Jakob Jansson H40). Totalt deltog 21 Järlalöpare. 
Till resultaten för natt-DM 

Sprint-DM 

Sprint-DM arrangerades av Solna OK vid Akalla by. 
Segrare blev Gunilla Kreiss (D60), Karolin Ohlsson (D21) samt Mikael Stern (H65). 
Silvermedaljörer blev Märta Ahlquist (D16) medan Ausrine Kutkaite (D21), Jens Rönnols 
(H21) samt Lena Jansson (D65) blev bronsmedaljörer. Totalt deltog 35 Järlalöpare. 
Till resultaten för sprint-DM 

Stafett-DM 

Stafett-DM arrangerades av Täby OK i skogarna kring Gillinge. 
Segrare blev D21 (Elsa Jansson, Ausrine Kutkaite, Karolin Ohlsson) H120 (Jakob Janssonn, 
Henrik Hellman, David Bejbom) samt D180 (Gunilla Kreiss, Lena Jansson, Johanna 
Sundström). Silvermedaljörer blev H21 (Sergey Fedatsenka, Jens Rönnols, Erik Berzell) samt 
D16 (Märta Ahlquist, Meya Tengblad/Alice Ruthström, Hilma Löfgren). Bronsmedaljörer blev 
andralaget i D21 (Sara Sjökvist, Stina Haraldsson, Anna Dahlgren-Rosén) Järla deltog med 
totalt 16 lag. 

https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36745&organisationId=585
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36746&organisationId=585
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36662&organisationId=585
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36702&organisationId=585


Till resultaten för stafett-DM 
 

Tiomila 

Efter tre års uppehåll på grund av covid-19 så kunde 10-mila äntligen genomföras igen.  
Tävlingen avgjordes i Ånnaboda, strax norr om Örebro. Järla deltog med tre ungdomslag, 
fem damlag samt två lag i 10-milastafetten. 
 
Dagen inleddes med att ungdomarna sprang väldigt bra. Förstalaget med Märta Ahlquist- 
Hilma Löfgren-Ludvig Hagwall-Gustav Netz slutade på en väldigt fin 14:e plats, den bästa 
placeringen på många år.  

 
 
Lag 2 slutade 155:a och lag 3 196:a. Vann gjorde Göteborg-Majorna OK. 
 
I damstafetten låg Järla lag 1 i tätstriden från start och slutade till slut 10:a med laget 
Anastasia Denisova-Sofie Bachmann-Sara Sjökvist-Elsa Jansson-Karolin Ohlsson. Vann gjorde 
Nydalens SK. 
Även lag två sprang mycket bra och slutade 39:a med laget Ausrine Kutkaite-Stina 
Haraldsson-Filipa Rodrigues-Hilda Mattsson-Agnes Leo. 
Övriga lag slutade 252:a, 270:e samt utgått. 
I 10-milastafetten slutade lag 1 29:a. I laget sprang Noah Zbinden-Sergey Fedatsenka-Erik 
Berzell-Olle Boström-Jens Rönnols-Michael Refors-Per Lindman-Alain Denzler-Martin 
Härberg-Oscar Björck. 
Lag 2 slutade 134:a  
Se resultaten 
 

https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36747&organisationId=585
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=33643&organisationId=585
https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=33643&organisationId=585


 

Jukolakavlen/Venlakavlen 

Jukola- och Venlakavlen avgjordes i Mynämäki en timme norr om Åbo. 
 Järla deltog med tre damlag och två herrlag. 
Damernas förstalag med Filipa Rodrigues-Anastasia Denisova-Elsa Jansson-Sofie Bachmann 
slutade på en 25:e plats.  
Andralaget slutade 165:a. 
Herrarnas förstalag stämplade fel. 
I laget sprang Sergey Fedatsenka, Oscar Björck, Erik Berzell, Per Lindman, Anton Nilsson, 
Sandro Anderes, Noah Zbinden. 
Andralaget slutade 240:e.  
Se resultat 
 
 

O-ringen 

O-ringen i Uppsala kunde till slut genomföras efter att ha flyttats två gånger från 2020. Totalt 
gjorde 54 Järlalöpare någon start. Bäst gick det för Petrina Costermans (D21 kort) samt David 
Bejbom (H35) som båda vann sina klasser. Övriga Järlalöpare med topp10-placeringar i 
totalen var Anna Dahlgren-Rosén (6-D21 kort), Jakob Jansson (7-H40), Jens Rönnols (7-
H21E), Gustav Netz (9-H15) och Johanna Sundström (9-D55). 
 

https://results.jukola.com/tulokset/se/


25-mannastafetten 

För första gången sedan 2019 kunde 25-manna återigen arrangeras, denna gång på 
utslagsgivande banor vid Visättra IP. 
Järla ställde upp med tre lag.  
Förstalaget slutade på en fin 12:e plats, lag 2 95:a samt lag 3 231:a. 
Segrade gjorde Stora Tuna OK. 
Se resultat 

Ranking  

I slutet av 2022 hade Järla tre rankade herrseniorer bland de 200 främsta: Jens Rönnols (38), 
Erik Berzell (41), David Bejbom (196). Jens Rönnols är också rankad 64 på världsrankingen.  
  
Järlas fem damseniorer bland de 200 främst rankade är: Karolin Ohlsson (9), Elsa Jansson 
(43), Petrina Costermans (50), Elin Hemmyr Skantze (62) samt Ausrine Kutkaite (69). Karolin 
är också rankad 9 på världsrankingen i sprint och tia i skog. 
 

Klubbmästare

Skid-KM 22 februari 47 deltagare 

 H21: Per Lindman 
 D21:  Sonja Ahlquist 
 H16: Gabriel Klinge 
 D16: Hilma Löfgren 
 H14: Olof Hagwall 
 D14: Klara Löfgren 
 H12: Anton Folcke 
 D12: Lova Åhlin 
 H10: Herman Ramstedt 
 D10: Emmy Lantto 
 D40: Johanna Tuuf 
 H40: Henrik Hellman 
 H50: Fredrik Trahn 
 

Lång-KM 12 juni 106 startande 
 H21: Oscar Björck 
 D21: Elin Hemmyr Skantze 
 D40: Anna Curtius 
 H40: Lars Nicander 
 D50: Johanna Sundström 
 H50: Henrik Hagwall 
 H60: Mikael Stern 
 D16:  Märta Ahlquist 
 D12: Lilja Hellman  
 D10: Tilda Hemmyr 
 H16: Gustav Netz 
 H14: Olof Hagwall 

 H12: Isak Netz 
 H10: Holger Bottner 
 

Natt-KM 22 mars 70 startande 

 H21:  Oscar Björck 
 D21: Ausrine Kutkaite 
 D20: Sonja Ahlqvist 
 D16: Märta Ahlqvist  
 H16: Gustav Netz 
 D14: Mirjam Costermans 
 H14: Olof Hagwall 
 D12: Lova Åhlin 
 H12: Melker Hagwall 
 D10: Vera Kling 
 H10: Albin Löfgren 
 H50: Per Lembre 
 H60:  Leif Mattsson 
 H70: Lars Englund 

Terräng-KM 11 oktober 72 startande 

 D10: Emmy Lantto 
 H10: Albin Löfgren 
 D12: Lova Åhlin 
 H12: Theodor Lauri 
 D14: Meya Tengblad 
 H14: Olof Hagwall 
 D16: Märta Ahlqvist 

https://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=36464&organisationId=585
http://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=12862&groupBy=EventClass
http://eventor.orientering.se/Events/ResultList?eventId=11710&groupBy=EventClass


 H16: Gustav Netz 
 H17:  Arvid Henriksson 
 D17: Filipa Rodrigues 

 D40: Malin Löfgren 
 H40:  Lars Nicander 
 H50: Per Lembre 

I samband med Lång-KM vid Tenntorp genomfördes en social aktivitet med stöd av Svenska 
Orienteringsförbundets återstartsstöd “Omstarten”. Då alla medlemmar/deltagare efter 
avslutat lopp och fika bjöds på en social aktivitet i form av höghöjdsbanan vid Tenntorp. Ett 
mycket uppskattat initiativ som säkerligen bidrog till det höga deltagarantalet vilket torde 
vara rekord för föreningen.  
 

Mountainbikeorientering 
VM i mountainbikeorientering avgjordes i Dalarna med Falun som centrum för tävlingarna. 
Anders Asplund och Jan-Erik Wiberg deltog i publiktävlingarna. Anders Asplund har även 
representerat Järla i Svenska Cupen och på O-ringen. 

 

Skidor 
I årets Vasaloppstävlingar var det 8 åkare som representerade klubben i de olika individuella 
skidloppen.  
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Motionsorientering och bredd 
Under året har vuxna motionärer och tävlande i klasserna DH35 och uppåt tränat ihop med 
elitgruppen. Klubben satsar på att få flera vuxna medlemmar att tävlingsorientera. Alla ska 
känna sig välkomna och hitta rätt på träningarna och därför finns träningsvärdar som hjälper 
nya vuxna på tisdagsträningarna.  
Särskilda satsningar görs inför stafetterna där 25-manna i år glädjande nog kunde återuppstå 
efter pandemin och Järla ställde upp med inte mindre än 3 lag, där flera DH35+ kunde tävla 
för första gången!  

 

Miniskidläger - en dagstur till Gimo 

Järla Orientering och skidor brukar ju klubben kallas. Vi är många luttrade skidälskare som 
tvingas välja orienteringsskorna framför pjäxorna även vintertid. Men i år valde vi ändå att 
satsa på ett litet miniläger som gick till Gimo för att få några kilometer konstsnöspår och 
bättre förhållanden än vad som erbjuds på hemmaplan. Den lokala pizzerian fick högt 
kolhydratsbetyg av samtliga deltagare inför eftermiddagens extra träningspass.  

 
 

Kursen Mot svart bälte  

Lördag och söndag den 12–13 mars startade vi säsongen med att vässa orienteringstekniken. 
Vi samlade 14 orienterare på Järlagården för att gå på djupet i hur man förenklar sträckorna, 
hur man gör sin orientering så säker som möjligt och undviker de enkla bommarna. Axel 
Mattsson bjöd generöst med sig av sina tips och blandade teori med praktik.  

 

Intensivkurs för nya vuxna 

Den 22–24 april arrangerade Järla en intensivkurs i orientering för vuxna. Det är nu sjätte 
året i rad som denna populära kurs genomförs. I år var intresset så stort så det fick bli 
väntelista och till slut blev det 19 deltagare. Kursen startar på fredagskvällen med 
genomgång av karttecken och skogspromenad. Sedan varvas teori och praktik under 
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lördagen och kursen avslutas på söndagen med en träningstävling. I år valde vi att ta kursen 
ut till Mälarhöjdens långdistans där deltagarna fick välja att delta i motionsklass. Som vanligt 
var det pirrigt i startfållan men alla kom i mål och hade jätteroligt.  
 
Kursformatet är väl inövat och föreningen har flera som kan hålla kursen. I år leddes den av 
Leif Lundin och Martin Sahlin. Här är delar av materialet som användes på kursen: 
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Ungdomsverksamheten 

2022 blev året då vi gick tillbaka till ”det normala”. Verksamheten kunde återgå till att delta i 
aktiviteter på distrikt- och riksnivå vilket gav öppningar att visa många av de som tillkommit i 
klubben under pandemiåren vad orientering innebär inte bara i form av träningar och 
klubbarrangemang. Vi deltog med full kraft både i lokala arrangemang såsom 
ungdomsserietävlingar och sommarläger men också större arrangemang som Måsenhelgen, 
10-mila, Idre-läger, Ungdomens 10-mila och Daladubbeln. 

Huvudsakliga aktiviteter och arrangemang under 2022 

Grunden för ungdomsverksamheten är tisdagsträningarna. Därutöver ordnas extra 
teknikträningar, gemensamma tävlingar, stafetter och läger.  

Den lyckade satsningen från föregående år för ungdomar HD13 och uppåt har fortsatt och 
fler träningstillfällen utöver tisdagsträningarna har erbjudits med syfte att ha mer roligt 
tillsammans, fortsätta vara aktiva upp i ungdomsåldrarna samt ge ökad möjlighet till 
individuell utveckling och prestationsförbättring. 

Träningsgrupperna är uppdelade utifrån ålder och nivåer; grön/vit (grupp 1), gul (grupp 2), 
orange (grupp 3), violett/svart (grupp 4+5). Tanken är att barnen och ungdomarna i första 
hand ska hållas ihop utifrån ålder och kompisar men att de samtidigt ska få möjlighet att 
träna ett helt “ljust” år på den svårighetsnivå de ska gå upp och tävla på året därefter (träna 
vår till höst på gul nivå innan man börjar tävla på gul nivå våren efter, osv.). 

Flera nya ledare har anslutit på ett fint sätt till barn- och ungdomsverksamheten och fler 
behövs. 

Ungdomsserien arrangerades åter som ett fullvärdigt arrangemang och Järla arrangerade en 
deltävling med gräsytan vid Stora Sickla Gård som start- och målområde. I 
sammanställningen placerade vi oss på en hedrande 7:e plats och fick pris som årets 
uppstickare. 

Nybörjarkursen i orientering för barn och ungdomar genomfördes precis som 2021 i form av 
en introduktionskurs för nybörjare med endast två kurstillfällen samt en prova-på-tävling. 
Ambitionen är att fler nya orienterare mer omgående skulle fortsätta in i den ordinarie 
verksamheten och stanna och att introduktionskursen skulle ta rimligt med resurser från den 
ordinarie ungdomsverksamheten. Förhoppningen är även att de nya orienterarna snabbare 
kommer in i klubben och sina respektive åldersgrupper.  

Vid två kurstillfällen deltog sammanlagt 37 barn (39 barn, 2021) varav 30 valde att fortsätta 
in i de ordinarie träningsgrupperna. Bland de yngre barnen (grupp 1 & 2) som är den största 
ålderskategorin var 60% kvar i verksamheten efter ett år.  

Matilda Ahlquist var huvudansvarig för kursen och Järlas äldre ungdomar hade även i år en 
tydlig roll som ungdomsledare vid varje kurstillfälle. Ungdomarnas tisdagsträning ersattes då 
av extra träning på onsdagar. 
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Träningsgrupperna med äldre ungdomar har under den ljusa delen av året även kontinuerligt 
tagit emot nya orienterare i mån av utrymme och stöd från medföljande föräldrar. 

Januari - februari 

Efter julledigheten fokuserade vi på skidträningar, huvudsakligen på spåret vid Saltsjöbadens 
golfklubb men även på Stockholms stads spår i Ågesta. Sammanlagt fick vi ihop till 7 
träningstillfällen innan det var dags för skid-KM sista tisdagen innan sportlovet. På skid-KM 
på Saltsjöbadens golfbana deltog 35 (37) ungdomar upp tom 17 år. 

Lördagen den 22 januari arrangerade Järla en träff med 57 deltagare från 
Stockholmsklubbarnas 15–16-projekt. Dagen inleddes med träning på moment- och mini-OL-
bana i mastområdet och sopplunch utomhus. Efter lunch höll Karolin Ohlsson en mycket 
uppskattad digital föreläsning på temat ”Mentala utmaningar i orientering och erfarenheter 
från mästerskap och träning”. 

 
  



14 
 

Mars - april 

Vårträningen inleddes traditionsenligt efter sportlovet och vi hann med att fräscha upp 
nattkunskaperna för ungdomarna ett par träningar för att sedan köra natt-KM. Vid Natt-KM 
med start och mål vid gamla kyrkogården, deltog 45 (42) ungdomar upp tom 17 år. 

 

Äntligen kunde vi få åka på Måsenläger och trycket på platser den sista helgen i mars var 
enormt. Vi växte ur vår vanliga övernattningsplats på BodaBorg och 60 ungdomar och 
föräldrar fick i stället stifta bekantskap med Jogersö camping, dock inte utan att först ha kört 
questar för glatta livet. Måsenlägret består av två tävlingar, lördagens individuella 
långdistans och söndagens stafett. I stafetten ställde vi upp med sammanlagt 10 ungdomslag 
och många fick för första gången se hur det går till på en tävling. 
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Inte långt efter Måsenhelgen arrangerade Järla Ormingemedeln i området nordväst om 
Orminge Centrum – det som kommer att bli Skarpnäs-reservatet. Vissa covid-restriktioner 
levde kvar med utdragna startfält, men tävlingsivern var det ingen brist på och i vår egen 
tävling fick vi se 21 ungdomsdeltagare i klasserna upp till 17 år.  

I april justerades träningsgrupperna utifrån ålder och nya nivåer. Samtidigt ordnades en 
träningseftermiddag för alla grupper på Järlagården. Förutom träning var det främsta syftet 
att lära känna varandra i de nya, justerade, träningsgrupperna.  

I maj, efter avslutad introduktionskurs för nybörjare, togs de nya träningskompisarna 
omhand in i respektive åldersgrupp. 

Maj - juni 

Precis som Måsenhelgen hade 10-mila fått ligga vilande sedan innan Covid, och i år kunde 
ungdomarna åter få ställa upp sammanlagt tre lag i ungdomsstafetten på 10-mila i 
Ånnaboda. Järlas förstalag, bestående av Märta Ahlquist, Hilma Löfgren, Ludvig Hagwall och 
Gustav Netz placerade sig på en mycket hedrande 14:e plats och blev därmed bästa 
Stockholmsklubb. Några av de äldre ungdomarna deltog även i seniorlagen i damstafetten 
samt nattstafetten medan andra nöjde sig med att stanna kvar på arenan och ”dygna” in 
målgången. 

 

Maj är, som alla vet sprinttävlingarnas stora månad och inget undantag i år – en av SCC-
etapperna arrangerades på en tisdag och kunde därmed fungera som träningstillfälle för 
klubbens ungdomar. Järla blev helt klart största deltagande klubb med 10% av de anmälda 
deltagarna och 63 startande i ungdomsklasserna. 

Ungdomsserien kom åter igång med full fart och Järla stod för en av deltävlingarna som 
arrangerades vid Stora Sickla gård. Tack vare rekordstort deltagande av såväl gamla 
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orienterare som nybörjare kunde Järla samla många poäng som kom väl till pass till höstens 
omgångar. 

I slutet av maj ordnades StOF:s Sommarläger i Ågesta med 13 deltagare från Järla och ett lag 
i vardera klassen på både äventyrsstafetten och lägerstafetten 

 

Innan sommarlovet inträdde hann vi med lång-KM från Tuppstugan och 55 (25) startande 
ungdomar. I samband med det ordnades också en klubbdag på den närliggande 
Äventyrsbanan och många fick sitt lystmäte fyllt vad gällde både höghöjdsbanor och zipline. 

Juni månad avslutades med Rikslägret i Idre. 6 ungdomar och 2 ledare deltog under en 
veckas läger och många kontakter till ungdomar både i Stockholmsregionen och på 
riksplanet kunde knytas. 

Augusti 

Trots, eller kanske tack vare, en något överrumplande introduktion till ungdomens 10-mila 
år 2021 ville många ungdomar delta även detta år. Vi ställde upp med ett lag i vardera 
klassen (HD20 & HD14) och klättrade betydligt i resultatlistan jämfört med 2021. Till 2023 
kommer i stort sett samtliga som var med att kunna springa ännu en gång.  

Som brukligt genomfördes Järlas äventyrsvecka veckan innan skolstart. Vi såg tyvärr en 
nedgång i antal deltagare jämfört med tidigare år, sannolikt pga. att många denna sommar 
kunde resa mer än de två föregående åren. Lägret leddes av Sonja Ahlquist tillsammans med 
ett antal av Järlas 14–17-åringar från grupp 4 och 5. De ungdomar som var 15–16 år fick i år 
lägga pussel för att både kunna vara med som lägerledare samt delta i StOF:s USM-läger som 
gick av stapeln i Finspång i slutet av samma vecka. 
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September - oktober 

När hösten väl inleddes kom den välkända ketchupeffekten, med ungdomsserier, tävlingar i 
stort sett varje helg, USM i Stockholm samt Sicklaloppet. September inleddes således med 
Stafett-DM där vi deltog med totalt 7 ungdomslag. USM som i år gick i Högdalen och på 
Gålö, lockade samtliga våra 15–16-åringar, men vi fick tyvärr stort manfall pga. 
höstförkylningar. 

När Järla stod på startpunkten för ungdomsseriefinalen visade det sig att vi, tack vare 
mycket gott deltagande vid tidigare deltävlingar, hade en liten chans på topp-fem-
placeringen. Vi nådde tyvärr inte riktigt dit i det kylslagna och minst sagt surmulna vädret, 
men inte spelade det någon roll, när vi klättrat från 14:e till 7:e plats och då knep platsen 
som ”årets uppstickare” och fick defilera förbi en applåderande publik på upploppet. 

 
 
Terräng-KM genomfördes som vanligt veckan efter 25-manna på elljusspåret med 54 (62) 
startande i klasserna upp till 16 år. 
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Även i år åkte vi till Daladubbeln och knappa 30-talet ungdomar bjöd på fantasifulla 
utklädnader och ordentlig kämpaglöd i skogarna norr om Falun. 

 

November - december  

I början av november genomfördes Pampasstafetten i en mörk Karlbergspark och i och med 
att det, precis som förra året, var på en tisdag förlade vi tisdagsträningen dit. Således ställde 
vi upp med 7 lag om sammanlagt 39 löpare och blev klart bäst representerad klubb. 

Säsongen var dock inte slut i och med detta utan vi kunde se högt deltagande av 
ungdomarna i Novembertävlingarna med en efterföljande Höstavslutning på Laserdome där 
långt över 60 ungdomar och föräldrar fikade och umgicks när utmärkelser till mesta 
tränare/tävlare och nya Järlatävlande delades ut. 

För att inte tappa fokus på löpningen helt och hållet kom ytterligare några löpaktiviteter slag 
i slag, till att börja med Backutmaningen och ytterligare lite senare den allra första Järla 
Backwards Backyard Challenge – JBBC. 
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I JBBC, som tillkom på initiativ av en av de äldre ungdomarna, skulle man bestämma sig för 
hur många 5-km-varv man ville löpa under en dag. Varje 5 km-varv skulle inledas på 
heltimme och starten gick på grusplanen utanför Järlagården. I slutänden hade i runda 
slängar 100 varv sprungits av cirka 20 barn och ungdomslöpare som efter samlad målgång kl. 
17.00 firade i Järlagården på chili con carne och kladdkaka. 

 

I december blev det fokus på teori i samtliga grupper och säsongen avslutades med 
inomhusorientering i Nacka Gymnasium. 
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Tävlingsarrangemang 
 
Året började med restriktioner på grund av att spridningen av Coronaviruset tog fart igen 
men under året har tävlingsverksamheten stegvis kunnat återgå till det normala.  
 
På grund av pandemin hade vi sedan tidigare ett sparat arrangemang som inte kunnat 
genomföra och detta i form av en medeldistans i Orminge så när vi fick möjlighet att 
arrangera kunde vi ganska raskt få ihop en tävling på våren även om vi redan var inbokade 
sedan en längre tid att arrangera DM i augusti.  
 
Friska Nacka hade ytterligare en väldigt bra säsong efter rekordåret under pandemin och 
Sicklaloppet hade en fin utveckling när arrangemanget åter igen kunde genomföras utan 
restriktioner.  

Ormingemedeln 

Äntligen! Ja, så tänkte vi i arrangemangskommittén när Järla kunde starta tävlingssäsongen 
2022 på nyritad karta i Orminge den 3 april. Pandemin hade satt krokben för oss men så 
kunde tävlingen till slut bli av. Orminge ligger så nära men bjuder ändå på mycket bra och 
utslagsgivande terräng.  
 
Efter pandemin ville vi ta med oss några saker som funkat bra under restriktionerna. Ihop 
med Stockholms orienteringsförbund beslutade vi således att fortsätta med fria minutstarter 
och olika startgrupper. Det gjorde arrangemanget luftigt men också ganska utsträckt med en 
del tydliga för- och nackdelar. Aldrig någon stress, men prisutdelningen kunde genomföras 
först mot slutet av tävlingen då en hel del redan valt att åka hem.  
 
Dagen bjöd på sol och många glada miner i målfållan. Ungdomarna höll i speakeruppgiften, 
grillen gick het, och det gick inte att ta miste på att vår insats uppskattades av alla 1165 som 
startade.  
 
Tävlingledningen formades av Per Lembre och Leif Lundin. Som vanligt var det ett glatt 
Järlagäng som ställde upp som funktionärer. Särskilt tack till Per Lindman som lade fina 
banor!  
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Startfållorna fick markeras på marken för ännu låg tjälen hård.  

 
Några glada och trötta arrangörer, Ola Henriksson, Tomas Netz, Håkan Hanning och Leif 

Lundin.  

 

 

Målgång för ett par Gustavsbergsungdomar i vårsolen. 
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DM Långdistans 

Under 2022 hade turen gått till Järla att arrangera ett distriktsmästerskap. Vi skulle 
arrangera DM i långdistans den 27 augusti och Gustavsbergs OK skulle ta ansvar för DM i 
medeldistans dagen efter. På så sätt blev det ett samarrangemang, och vi fick möjlighet att 
knyta våra vänskapsband tätare med grannklubben.  
 
Arenan var Brevik, Värmdö. Skogarna där hade det inte tävlats i på flera år. En total 
revidering av kartan genomfördes under året och inte minst långdistansen kunde njuta av 
delvis vildmarksbetonad terräng. Mycket uppskattat av alla löpare!  
 
Så fanns det som vanligt en del utmaningar att jobba med för att få till tävlingen. Många 
löpare skulle under tävlingen passera över vägen mellan Hemmesta och Bullandö, en 70-väg 
med ganska mycket trafik. Det fick bli en ‘utstämpling och ny instämpling’ för att pausa 
tävlingsmomentet och göra vägpassagen säker. Trafiksituationen gjorde också att vi 
enkelriktade trafiken och ledde ut den via Strömma efter tävlingen i stället för åt Hemmesta-
hållet där bilarna kom till tävlingen.  
 

  
Det gällde att hålla balansen i kurvan!           Kompakt arena i skogen! 

 
Totalt hade vi 1043 anmälningar, varav 114 direktanmälda. Vi fick mycket beröm, bland 
annat för banorna som lades av Anna Curtius. Leif Lundin var tävlingsledare och Per Lembre 
var biträdande. Jättetack för fantastiska arbetsinsatser av alla funktionärer! 
  

 
 
Våra förstahjälpare har blivit ett bra team och fick plåstra om några av deltagarna 
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Stockholms brantaste 2022 

 
 
Stockholms Brantaste var tillbaka i Hammarbybacken 2022 efter några pandemifyllda år. 
Som vanligt sken solen när loppet genomfördes den 21 maj och de ca 300 anmälda fick en så 
trevlig upplevelse det går av att springa upp till toppen av backen. 
 
Planeringsgruppen bestod till stor del av samma personer som varit aktiva i loppet de 
senaste åren vilket gjorde genomförandet möjligt trots att mycket kom igång senare än vad 
det borde.  
 
Det var ett lopp med både positiva och negativa inslag ur planeringssynpunkt för 2022. Det 
negativa var de få anmälningarna. Trots att vi lämnat pandemin bakom oss var det svårt att 
få folk att anmäla sig till motionslopp under året. Det var också länge oklart huruvida vi ens 
skulle kunna arrangera loppet då Skistar inlett sin utbyggnad av sommaraktiviteter vilket 
starkt påverkar tillgängligheten i backen. Det positiva var utöver vädret en större 
uppslutning av samarbetspartner än tidigare.  
 
Under planeringen inför loppet fick sig hemsidan en total genomgång och ett nytt utseende 
tack vare Ausrine Kutkaites IT-kunskaper. Ett stort tack också till de ca 40 Järlamedlemmar 
som ställde upp som funktionärer under loppets genomförande. 
 

 
 
Vi fick för första gången sedan Bauhaus anslöt som huvudsponsor för loppet genomföra det i 
fysisk version och de kunde närvara i tävlingsarenan med bland annat gratis kritor till 
barnen. Inför loppet flyttade vi nummerlappsutdelningen till parkeringen på Bauhaus Sickla 
och de bidrog med musikanläggning och gratis korv till alla som hämtade sin nummerlapp 



24 
 

dagarna före loppet. Ny väldigt uppskattad sponsor var Trailrunningföretaget Arduua som 
delade ut gratis keps eller mössa till samtliga som gick i mål samt presentkort till prispotten. 
Övriga sponsorer som bidrog med priser och give aways var Vitamin Well, Nocco, Barebells, 
Trimtex och Lumonite. Volkswagen Hammarby Sjöstad bidrog med lån av en bil för 
genomförandet av loppet. 
  
Under senhösten/vintern fördes en diskussion mellan tävlingsledaren och Järlas styrelse som 
landade i att vi åtminstone för stunden pausar Stockholms Brantaste som en aktivitet i 
föreningens verksamhet och att loppet inte kommer genomföras 2023. 
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Sicklaloppet 2022 

 
 

2022 kunde vi återigen arrangera Sicklaloppet på ett helt normalt sätt efter två år med olika 

anpassningar och restriktioner det innebar bland annat att vi återigen kunde ha en arena med publik 

och partners samt att vi kunde öppna anmälan med bättre framförhållning. Tävlingsledare var 

Michael Ahlquist samt Erik Mattsson där Michael var ansvarig på plats under tävlingsdagen. 

Nytt för i år var att 10 km loppet kompletterades med ett mycket uppskattat 5 km lopp som startade 

i Nysätraparken och sprang de avslutande 5 kilometrarna på milbanan.  

Den 18 september hade vi totalt 1423 anmälda löpare starter till de fyra lopp som arrangerades: 10 

km (573 löpare), 5 km (247 löpare), Lilla 1,5 km (274 löpare) och Mini 600 m (329 löpare).  

Markusplatsen bjöd på en stor folkfest under dagen med stor aktivitet från deltagare, publik, 

arrangörer och partners.  

Tillsammans med Nacka Energi ordnades bland annat en ledarledd uppvärmning med DJ för både 

Lilla Sicklaloppet och 10 km loppet. Flera partners hade även utställartält på arenan där det även 

fanns en foodtruck som serverade mat. 

Arbetet med partnersamarbeten gick mycket bra vilket innebar ett bra ekonomiskt överskott på 

tävlingen. Samtliga samarbetspartners var även mycket nöjda med samarbetet. 

Sicklaloppet är relativt funktionärskrävande men behovet löstes under den sista veckan.  

För att tillsätta de sista banvaktsuppdragen längs banan användes två skolklasser. En 

kostnadseffektiv lösning som sparar mycket tid och jobb.  
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Priser till löparna bidrog Stjärnurmakarna, Tapetfabriken Clarion Hotell och AL med. Vitamin Well 

bidrog med dricka vid målgång till vuxna löpare och ICA Maxi med bananer till barn och 

ungdomsloppen.  

Sammanfattningsvis så kan vi säga att Sicklaloppet 2022 blev mycket lyckat och att loppet spred 

mycket glädje och energi bland alla inblandade! 

 

Under hösten tillsattes även en ny tävlingsledare för loppet 2023 i Martin Sahlin och vi kunde även 

öppna anmälan redan i december.  
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Friska Nacka 2022 

 
Friska Nacka hade 2022 ytterligare en bra säsong tack vare kommunbidrag som möjliggjorde 
en gratiskarta till alla kommunhushåll, men också intensifierad marknadsföring, mer 
publicitet bland annat i NVP och fortfarande lite extra-sug efter uteaktiviteter sen corona-
pandemin. 
Den 5/4 släppte vi genom NackaVärmdöPosten grundkartan till alla c:a 47 000 Nacka-
hushåll, även i år föregånget av en ”tjuvstart” med blänkare på Facebook, en bra 
marknadsföringsaktivitet som bygger upp förväntningarna.  
Ett 15-tal Nacka-företag bidrar med annonser och flera av dem med skänkta priser. 
Mälarenergi har också skänkt honungsburkar till de 50 första besökarna vid bikupan bakom 
Järlagården.  
1/6 släppte vi sen tre betalkartor där vi efterhand sålde drygt 260 paket (förra året 300 
paket) a 250 kr plus ett 40-tal lösa kartor (förra året 60) a 100 kr, totalt c:a 70 tkr. Hela 43% 
ville ha kartorna utskrivna och hemskickade med post.  Månadsvis gjorde vi sen utlottningar 
av priser skänkta av våra frikostiga sponsorer. 
I samband med släppet introducerade vi ett särskilt Friska Nacka-medlemskap med ett 
paketpris om 400 kr för årets samtliga Friska Nacka-arrangemang inkl en teorigenomgång 
och ”snålskjuts” på Järlas medlemsrabatter och försäkring. Härigenom fick vi knappt 120 nya 
medlemmar som vi hoppas kunna attrahera under kommande år och också kanske lyckas 
rekrytera som fullvärdiga Järla-medlemmar. 
Totalt deltog 1570 deltagare, en viss nedgång från rekordet året innan med 1900 deltagare, 
rimligt när nu corona-pandemin klingar ut. Totalt gjorde dessa över 49 000 stolpbesök (förra 
året 66 000), dvs mer än 31 i snitt per person. En genomsnittlig deltagare tillbringade därför 
c:a 25 timmar i skogen. Mycket glädjande är att 1/3 är nya deltagare jämfört med året innan. 
Det betyder att vi når nya grupper av Nackabor och de vi tappar fortsätter förhoppningsvis 
ändå att besöka Nackas grönområden själva. 
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Vi gjorde också en ny enkätundersökning som pekar på fortsatt mycket nöjda deltagare. På 
kommunens uppmaning frågade vi också om distributionen: 51 % vill ha en papperskarta i 
brevlådan, 41 % kan hämta en papperskarta på biblioteket och 8 % vill ha en elektronisk 
karta i mobilen, dvs 92% vill ha en papperskarta. 73% uppger också att de fick första 
kontakten med Friska Nacka i form av en papperskarta i brevlådan eller på biblioteket. 
I december släppte vi slutligen en julkalender med en kartbit och stolpe per dag. Där sålde vi 
drygt 210 st. (förra året 220 st.) á 150 kr, inkl. de som blivit Friska Nacka-medlemmar, totalt 
drygt 30 tkr intäkt. Ekonomiskt sett blev 2022 hyfsat: kommunens och sponsorernas bidrag 
täckte inte riktigt kostnaderna för grundkartan och dess distribution (saknades 19 tkr), men 
vårt eget arbete med extrakartorna och julkalendern drog sen in ett hyfsat överskott. 
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Andra mindre arrangemang 

Vinterserien 

På grund av covid-19 ställdes vinterserien in i dess ordinarie form. Arrangemanget 
genomfördes i stället under en veckas tid där deltagarna själva fick skriva ut sin karta, swisha 
anmälningsavgift samt springa när det passade dem. Detta flexibla arrangemang lockade 136 
betalande deltagare. Erik Mattsson hade lagt banorna som var mellan 2,3 och 7,6 km. 

 
Luffarligan 

Den 5 oktober arrangerade föreningens veteraner under ledning av Jan Olov Norén 
Luffarligan med samling vid Järlagården. Jan Erik Wiberg och Lasse Englund ansvarade för 
banläggningen. Arrangemanget hade 225 startande. 
 
 

Annan verksamhet 
 

Kartverksamheten 

Vi har under året haft en omfattande verksamhet rörande våra kartor.  
Tillsammans med Skogsluffarnas OK och OK Ravinen äger vi kartan över Nackareservatet och 
Erstavik. Då kartan nyligen är nyritad har enbart mindre revideringar skett på kartan. 
  
Under året färdigställdes nyritningen av Tuna-Breviksområdet på Värmdö inför den DM-helg 
vi genomförde tillsammans med Gustavsbergs OK i augusti. Arbetet utfördes av Bertil 
Lundqvist, Nils-Göran Olsson, Håkan Svensson samt Martin Bellander. Kartan ägs 
tillsammans med OK Ravinen och Gustavsbergs OK  
Nyritningen finansierades till 50% genom bidrag från RF-SISU Stockholms anläggningsstöd. 
 
Under 2022 så gjordes ett större arbete på sprintkartan över Hammarby Sjöstad. Kartan 
ritades om från grunden enligt nu gällande kartritningsteknik. Området utvidgades till att 
även omfatta Henriksdalshamnen, området väster om Lumaparken samt delar av 
Hammarbyhöjden. Projektet finansierades delvis av RF-SISU Stockholms anläggningsbidrag 
och genomfördes tillsammans med OK Ravinen Arbete utfördes av Joel Börjesson-Eriksson 
och Johan Ek-Larsson. 
 
Vi nyritade även en sprintkarta över det relativt nybyggda området Södra Hedvigslund i Älta. 
Arbetet utfördes av Jens Rönnols med bidrag från Postkodsstiftelsens “Granninitiativ”. 
 
Vidare äger vi ensamma kartan Åva Norra. 
 

Kontakter med Nacka kommun 

Kontakterna med kommunens politiker och tjänstemän har underhållits i samband med 
planering och genomförande av tävlingar och arrangemang. Vi gick i mål med dialogen om 
att kommunen går i borgen för ett banklån som ska användas till renoveringar av 



31 
 

Järlagården. Vi har haft möten med fritidsnämnden,  kulturnämnden och enheten för 
bidragsfrågor. Vi har varit framgångsrika genom att erhålla flera bidrag bland annat för Friska 
Nacka-projektet, fasadrenovering och energieffektivisering.  
 
Under hösten genomfördes ett möte på Järlagården mellan representanter från Järlas 
styrelse samt tjänstepersoner från kommunens fritids- samt kulturenhet där vi berättade om 
vår verksamhet.  

Samarbete med skolorna 

Föreningen har tillhandahållit färdiga orienteringsövningar med fasta kontroller från 
Järlagården för skolor under både vår och höst. 
 

Anställda  

Under 2022 har Järla haft flera deltidsarvoderade personer. Stefan Hedström som kanslist på 
Järlagården och Karolin Ohlsson för bland annat coachning och utveckling av föreningens 
juniorer och arbete med föreningens klädbeställningar. Föreningen har också på 
konsultarvode anlitat Jonas Andersson för utformning av bland annat trycksaker och 
annonser i samband med tävlingar och andra arrangemang samt Linda Spjut för bokföring 
och stöd i kassörsfunktionen. 
 

Hemsida och nyhetsbrev  

Under året har våra digitala informationskanaler hemsidan och Järlas nyhetsbrev fortsatt 
utgjort länkar mellan medlemmarna och klubbens verksamhet. Vid sidan av klubbens 
officiella hemsida finns dessutom flera grupper för intern kommunikation, för bland annat 
Järla Breddgrupp och Järla Elitgrupp samt en uppskattad grupp för Friska Nackas deltagare. 
Järla Orientering går även att följa via sociala medier på Instagram, facebook och Twitter. 
Våra arrangemang Sicklaloppet, Stockholms Brantaste samt Friska Nacka har också egna 
kommunikationskanaler med både hemsida och sociala medier. Dessa konton används mest 
för extern kommunikation. 
  
Följare på sociala medier: 
 

 Facebook Instagram Twitter 

Järla Orientering 610 (+96) 1526 (+65) 838 (-7) 

Sicklaloppet 2052 (+75) 536 (+77) 65 (+1) 

Stockholms Brantaste 4312 (-20) 809 (+31) 328 (-5) 

Friska Nacka 1507 (+239) 267 (+66)  
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Corona-pandemins effekter på verksamheten 

Pandemin och dess restriktioner fortsatte en bit in i 2022. I mars kunde vi äntligen återinföra 
soppan på tisdagar. Gradvis kunde vi under resterande delen av året se fler och fler 
återvända till träning och social samvaro med soppa. Även i övrigt kunde året i princip 
genomföras som ett vanligt år. Generellt kunde man dock se att tävlingsstarterna blivit färre, 
ca 20% färre startande.  
 

O-ringen 2027 

Årsmötet 2020 beslutade enhälligt mot bakgrund av en genomförd medlemsenkät att 
föreningen skulle ingå i föreningsrådet som bildas för att arbeta med O-ringen i Stockholm. 
Eftersom O-ringen 2020 sköts upp till 2021 och sedan till 2022 har alla kommande O-ringen 
också skjutits fram. O-ringen arrangeras i Åre 2023, Smålandskusten 2024, Jönköping 2025 
och sannolikt i Göteborg 2026. Därför är det nu 25 till 31 juli år 2027 som är aktuellt för 
Stockholm. Under hösten 2022 har Stockholms stad genomfört en förstudie kring 
förutsättningarna för staden att engagera sig i ett O-ringen. Resultatet var positivt och ett 
politiskt beslut väntas i början av 2023. Därefter går planeringen in i en mer konkret fas för 
bland annat val av terrängområden, arenor och lösningar för boende. Leif Lundin 
representerar Järla i planeringen. 

Träningar  

Järla Orienterings träningsverksamhet har under 2022 skötts av Erik Mattsson. På 
tisdagskvällarna som är föreningens huvudsakliga träningstillfälle tränar hela klubben, från 
elitlöpare till nya ungdomar och motionärer.  
Den tidigare landslagslöparen och numera orienteringstränaren Johan Runesson anlitades 
att lägga tisdagsträningarna för orange nivå och uppåt. 
Tisdagsträningarna har normalt utgått från Järlagården även om övningarna för äldre 
ungdomar och elitlöpare oftast har genomförts i områden lite längre bort från den absoluta 
hemmaterrängen. För det mesta har över 50 medlemmar deltagit och ibland har så många 
som drygt 100 klubbmedlemmar tränat tillsammans.  

Järlagården  

Från Järlagården utgår många av klubbens aktiviteter och träningar. Det är en samlingspunkt 
för klubbens alla medlemmar. Järlagården är även en inkomstkälla vid uthyrning.  
 
Underhållsplanen har uppdaterats med tillhörande budget för att skapa en långsiktig plan för 
Järlagården. 
  
Under året har vi genomfört följande renoveringar: 

● Nya brandsläckare 

● Nya vitvaror ( kyl/frys, spis/ugn och mikrovågsugn) (sponsring från Elon) 

● Ny värmepump till storstugan (sponsring från Elon) 

● Avvattning av balkong, nya hängrännor 

● Fasadrenovering, ny puts på sockeln 

● Förbättrad entréfunktion med betongplatta och skrapgaller vid huvudentré och herrars entré 
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Under året har två arbetsdagar arrangerats där medlemmarna hjälpt till med diverse 
underhåll, städning och trädgårdsskötsel. Genom ett samarbetsavtal med Elon har vi fått nya 
vitvaror till köket och en ny luftvärmepump till övervåningen. 
 
Under hösten drabbades hela Sverige av kraftigt höjda elpriser, delvis kopplat till den ryska 
invasionen av Ukraina. Detta innebar att både föreningen och samhället i stort var tvungna 
att se över energiförbrukningen då kostnaden sköt i höjden. I samband med detta införde 
Nacka kommun ett energieffektiviseringsbidrag som Järla Orientering sökte för att byta ut 
den befintliga elpannan mot en luft-vattenvärmepump. Vi beviljades 50 % av 
investeringskostnaden och investeringen kommer att ske under första halvan av 2023. Det 
kommer att minska föreningens energiförbrukning kraftigt vilket är positivt både ut 
miljöbelastningshänseende och ur ett kostnadsperspektiv.  
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Träningskväll på skidor från Järlagården för Järlas ungdomar 11 januari 2022. Detta år bara 
en gång från Järlagården. 

 

Preparering skidspår säsongen 2021–2022 

 
Bakgrund 
Järla har preparerat skidspåren i området mellan Järlagården och Hellasgården med skoter 
och spåraggregat på nuvarande sätt sedan 2001. De först 7 åren preparerade vi även 
Grusfemman/Gula femman åt Hellasgården. Från och med 2008 så tog Hellas över och 
preparerade Grusfemman själva. Vi fortsatte att preparera Elljusspåret åt Hellasgården 
eftersom vi ändå kör ut och preparerar Ängsspåret. Ängspåren har tillkommit helt på Järlas 
initiativ. 
Från och med denna säsong, 2021–2022, har Järla fått uppdraget direkt av Stockholms Stads 
Idrottsförvaltning att preparera Elljusspåret 2,3 km, Grusfemman 5 km, Barnskidspåret 1,2 
km samt förbindelsespår mellan Elljusspåret och Grusfemman 0,7 km. Totalt 9,2 km 
skidspår. 
Våra egna spår Ängsspåret 5,7 km, Skate spåret 1,2 km samt anslutningsspåren till 
Järlagården har en sammanlagd längd av 8 km. 
Totalt preparerar Järla 17 km skidspår om snötillgången så medger. 
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Inför säsongen investerade vi i en ny skoter samt 
ytterligare en spårutrustning för klassiska spår. 
Detta för att klara av det utökade uppdraget från 
Stockholms Stad samt att möjliggöra att två man 
jobbar samtidigt.  
Säsongen 2021–2022 går till historien som en av 
2000-talets sämre vintrar och den nya skotern som 
levererades 18 februari hann tyvärr aldrig användas. 
Spårarbetet sköts helt ideellt av Järlamedlemmar och sammanlagt är det 175 timmar 
nedlagda under vintersäsongen 2021–2022. Skotern var ute vid två tillfällen för 
spårpreparering. 
 

Fakta skidspår 2021–2022: 

Första dag för preparerade skidspår: 11 januari 2022 
Antal dagar med åkbara skidspår: 6 
Varav dagar med bra skidspår: 4 
Antal tillfällen med skoterpreparering: 2 
Antal ideella arbetstimmar: 175 

 
 

 
Försök att få till skidspår med minimalt snötäcke 10 januari 2022. 
 
 

Gamla Järlas Backrace 

Den 15 november arrangerade föreningen Gamla Järla för andra gången en backtävling runt 
anslutningsspåren till Järlagården. Ett breddarrangemang för alla medlemmar i Järla 
Orientering, gammal som ung, elit som motionär.  
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Arrangemanget avgjordes som två deltävlingar:  
Backutmaningen där alla tävlar i samma klass och där var det 76 deltagare.  
Backrundan som är uppdelad i en herr- och en damklass och där var det 41 respektive 26 
deltagare. 
 
I deltävlingen Backutmaningen såg vi 4 segrare. Carla Bayer, Harri Andrée, Henry Earnshaw 
Blomqvist och Per Lindman. Alla hade noll sekunder i tidsdifferens mellan etapperna. 
Segrarna erhöll var sitt presentkort på XXL Sport, värde 100 kr. 
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Prisutdelning i Backutmaningen. Fr.v i bild: Carla Bayer, Henry Earnshaw Blomqvist, Per 
Lindman och Harri Andrée. Prisutdelare Föreningen Gamla Järlas Ordförande Matts Andrée 
 
I deltävlingen Backrundan segrade Filipa Rodrigues i damklassen på tiden 1:57 och Gabriel 
Klinge i herrklassen på tiden 1:41. Segrarna erhöll presentkort på XXL Sport. Priserna skänkta 
av Föreningen Gamla Järla. 
 
 
Segrare i Backrundan Gabriel Klinge och 
prisutdelare Matts Andrée. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Idrottsmedel 
 

Föreningen har under 2022 erhållit flertalet bidrag via Riksidrottsförbundets Idrottsmedel 
för vår verksamhet. 
- Återstart sociala aktiviteter (Svenska Orienteringsförbundet) 
- Utvidgat spåruppdrag (Svenska Skidförbundet) 
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Julgransförsäljning 2022 

 
Julgranskommittén med Nils Wallhed som sammanhållande har under året, via digitala 
möten men även via ett fåtal mängd fysiska, planerat och genomfört verksamheten som till 
huvudsaklig del vilar på gedigna erfarenheter för tidigare år.  
 
En stor mängd av klubbens medlemmar har sålt granar från sju olika försäljningsplatser 
(Sickla, Hammarby Sjöstad, Järla Sjö, Ringparken, Järlagården, Henriksdal och Kvarnholmen). 
Detta år fick vi en mycket god nettoförtjänst, även om den inte blev lika stor som förra året. 
 
Inför detta års säsong hade Covid 19-pandemin minskat så mycket så att vi inte behövde ta 
hänsyn till den, vilket kändes skönt, dock återkom Covid 19 under december vilket ledde till 
att sista minuten bemanning tillgreps.  
 
En nyhet för i år var att vi sålde i Kvarnholmen vid COOP vilket gick mycket bra. Mindre bra 
var att vi inte fick sälja på vår andra plats Sickla Östra i år. Dessutom fick vi en ny konkurrent 
(Plantagen) strax öster om Sickla Köpkvarter. Ändå fick vi sålt relativt mycket på 
Marcusplatsen i Sickla. Vid försäljningen upplyser vi kunderna att vår klubb jobbar ideellt och 
att man stödjer vår klubbverksamhet genom att köpa från oss. Det ideella engagemanget 
bidrog även till att vi fick etablera oss på Kvarnholmen. 
 
I år fick vi sålt ca 760 rödgranar och ca 300 kungsgranar. I rödgranarna är medräknat            
ca 75 närodlade granar och ca 75 minigranar. Försäljningen gick mycket bra den första 
veckan. Men den gick oväntat trögt den sista veckan och tyvärr fick vi köra ca 150 granar till 
återvinning efter försäljningarnas slut. 
 
Vi har också haft det webbaserade bokningssystemet i gång och som vanligt fungerat bra.  I 
år hade vi också ett nytt system via webben för inrapportering från de olika försäljnings-
ställena och det fungerade utmärkt.    
 
Transporterna fungerade också mycket fint och smidigt p g a bra planering och uppföljning. 
Hanteringen av materielen gick också mycket bra även om det var en del mindre problem. 
Tyvärr hade vi en del sjukdomsfall som gjorde det extra jobbigt att ersätta eftersom 
medlemmarna ju har mycket annat att bestyra strax före jul.     
 
Försäljningen av stora granar till bostadsrättsföreningar och företag gick bra och vi hade 
även i år en god nettoförtjänst från dessa. Som har nämnts tidigare år har de stora granarna 
blivit mer och mer viktiga för oss och det ger en mycket god förtjänst m h t arbetsinsatsen. 

Utmärkt förening 

 
År 2014 fick Järla Orientering Nacka kommuns utmärkelse Utmärkt förening i Nacka. Vi hade 
ett avslutande möte med kommunen den 23 februari där klubben fick beröm och 
information om att vi nu har utmärkelsen permanent, men vi bör ändå kontinuerligt utveckla 
detta viktiga arbete. 
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Utbildning 

Under året har vi genomfört ett flertal utbildningsinsatser både i intern och extern regi.  

Under november genomfördes en utbildning i hjärt- och lungräddning på Järlagården i 
samverkan med RF-SISU Stockholm som lockade 10-talet deltagare.  

 
I april höll Karolin Ohlsson ett föredrag inom idrottspsykologi efter en tisdagsträning med 
fokus på “Raceplan” inför 10-mila. 
 
Vi har även haft deltagare på SOFT:s BTU (My Heinrup, Erik Norrman, Anna Baraniak Self), 
kartritarkurs (Anna Curtius) samt GTU (Matilda Ahlquist). 

Miljö och klimat 

Miljö- och klimatfrågor har diskuterats i olika sammanhang och vi har en miljöpolicy som vi 
följer. Vi anger till exempel som regel hur man tar sig med kollektivtrafik till de tävlingar vi 
arrangerar. Samåkning till tävlingar är alltid något som uppmuntras.  

Energieffektiviseringar har blivit en alltmer prioriterad fråga och under året har 
värmepumpen i storstugan och vitvarorna (bland annat energisnål kyl och frys) i köket bytts 
ut. Arbetet med att byta ut den befintliga elpannan mot en energibesparande luft-
vattenvärmepump har påbörjats och kommer att genomföras under 2023, vilket kommer att 
resultera i såväl minskade kostnader som miljövinster. 
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Utmärkelser utdelade 2022 

I samband med årsmötet i mars 2022 tillkännagav styrelsen 2021 års pristagare av Årets 
kanon respektive stipendiat av Årets förebild till Nisse Nilssons minne.  

Årets kanon 

Gustav Netz tilldelades vandringspriset ”Årets kanon” med motiveringen: 
”Årets kanon går till en ungdom med stort driv som visat vägen med fina resultat med ett 
DM-guld som kronan på verket. Gustav har visat att nyfikenhet och träning ger resultat och 
utveckling.” 

Årets förebild till Nisse Nilssons minne 

Petrina Costermans tilldelades stipendiet ”Årets förebild till Nisse Nilssons minne” både för 
sina idrottsliga framgångar med ett JVM-guld i stafett som kronan på verket och för att hon 
är ett stort föredöme i klubbverksamheten. Motiveringen löd: ”Järlas egna förmåga som 
med en långsiktig och målmedveten satsning tagit sig ända fram till ett JVM-guld i stafett. 
Dessutom har Petrina ofta ställt upp och hjälpt till i klubbverksamheten på olika sätt.” 
 
Petrina fick även motta ett bevis som ”Mästarmedlem” då hon efter sitt JVM-guld är ständig 
medlem i Järla Orientering, något som hon delar med sex andra Järlaiter. 
 
 
 
 
 
Nacka i mars 2023 
 
Styrelsen för Järla Orientering och Skidor 
 
Michael Ahlquist (ordförande), Kristin Andrée, Karin Folcke, Eva Hagwall, Ola Henriksson, 
Erik Mattsson, Mattias Millinger Tomas Netz 
 
 
 


